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§ 16 Dnr KFKS 2017/14 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2017-03-07 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Inbjudningar 
 

Hållbar regional utveckling, den 5 maj, 
Hotell Clarion Stockholm 

SCB, tillväxtverket, SKL 

Utbildning om hot och hat mot 
förtroendevalda, på överenskommen tid 

SKL 

Kommunal ekonomi för förtroendevalda, 
den 12 maj i Stockholm 

PWC 

Utveckla ordförandeskapet i nämnder 31 
maj – 1 juni i Stockholm 

PWC 

Utvecklingsdagar för fullmäktigepresidier 5-
6 april 2017 

PWC 

Tylösandsdagarna 15-17 maj Region Kronoberg 

Rapporter 
 

Uppföljning av granskning av Pulsen 
Combine, Revisionsskrivelse och rapport 

 

Cirkulär, SKL 
 

Handlingsplan vision e-hälsa 2025  
Rökfritt Sverige 2025  
Cirkulär 17:2  
Cirkulär 17:4  
Cirkulär 17:5  
Cirkulär 17:6  
Cirkulär 17:7  

Remisser  
Remiss SOU 2017:6 Se barnet! 
Justitiedepartementet 

Svar senast 29/5-17, SOCN 
Sociala kvalitetsenheten 

Remiss SOU 2016/92 Värna demokratin 
mot våldsbejakande extremism 

Bereds i Brottsförebyggande rådet  
den 21 mars 2017 
Yttrandet antas av kommunstyrelsen  
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Nationell samordning och kommunernas 
ansvar 

den 3 april 2017  

Övrigt 
 

Intyg om deltagande i en regional 
samordningsfunktion gällande 
kemikalierådgivning 

 

Behov av gymnasieplatser fram till 2030, 
tjänsteskrivelse och protokollsutdrag, UBN 
2016/245 

Utbildningsnämnden 

SBFF protokoll 170203 inkl 
protokollsutdrag om taxa 2017 

 

 
- - - - - 
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§ 17 Dnr KFKS 2017/10 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar delegationsbesluten till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2017-03-07 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Fullmakt att föra kommunens 
talan i överprövning av 
upphandling av Byggservice 
upp till 2 miljoner kronor per 
avrop 2017 i mål 4223-17 

Lena Dahlstedt 2017-02-24 

 
- - - - - 
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§ 18 Dnr KFKS 2015/866-040 

Årsredovisningar 2016 för de kommunala aktiebolagen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar årsredovisningarna avseende år 2016 för Nacka Stadshus AB, 
Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB, Nacka vatten och avfall AB och Nysätra 
Fastighets AB. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att överlämna årsredovisningarna avseende 2016 till 
årsstämmorna för Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB, 
Nacka vatten och avfall AB och Nysätra Fastighets AB med instruktion att godkänna 
respektive årsbokslut men utan ytterligare instruktioner till kommunens ombud. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna avseende 
2016 för Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB, Nacka 
vatten och avfall AB och Nysätra Fastighets AB till protokollet. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att verksamheten i Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, 
Nacka Energi Försäljnings AB, Nacka vatten och avfall AB och Nysätra Fastighets AB 
uppfyller ändamålen som kommunfullmäktige fastställt och följer de kommunala 
befogenheterna enligt kommunallagen. 
 

Ärende 
Nacka kommun äger 100% av aktiebolaget ”Nacka stadshus AB”. Nacka stadshus AB äger 
och förvaltar 100% av aktierna i Nacka Energi AB, Nacka vatten och avfall AB och 
Nysätra Fastighets AB. Nacka Energi AB har i sin tur ett helägt dotterbolag, Nacka Energi 
Försäljnings AB. Tillsammans bildar bolagen ”stadshuskoncernen” med Nacka stadshus 
AB som moderbolag. Rörelseresultatet för 2016 för stadshuskoncernen uppgår till knappt 
71 miljoner kronor (39 miljoner kronor 2015). 
 
Nacka Energi AB bedriver elnätsverksamhet och dess dotterbolag Nacka Energi 
Försäljnings AB bedriver främst nätadministrativa tjänster. Nysätra Fastighets AB har 
under året avyttrat fastigheten Sicklaön 269:1 till Nacka kommun och bolaget avvecklas. 
Nacka vatten och avfall AB bildades under 2016 och har övertagit kommunens ansvar för 
vatten- och avfallsverksamhet.  
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Kommunstyrelsen ska årligen bedöma verksamheten i kommunala aktiebolag i förhållande 
till de ändamål fullmäktige har fastställt och verksamheten i förhållande till de kommunala 
befogenheterna.  
 
Stadsledningskontoret har gått igenom de verksamheter som bedrivits i kommunens 
helägda aktiebolag. Bedömningen är att verksamheten som bedrivs i Nacka Stadshus AB, 
Nacka Energi AB och dess dotterbolag Nacka Energi Försäljnings AB, Nacka vatten och 
avfall AB och Nysätra Fastighets AB uppfyller kommunfullmäktiges fastställda mål och att 
bolagen verkar inom de i kommunallagen fastställda befogenheterna. 
 

Handlingar i ärendet 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 15 februari 2017 
Årsredovisning 2016 Nacka stadshus AB 
Årsredovisning 2016 Nacka Energi AB 
Årsredovisning 2016 Nacka Energi Försäljnings AB 
Årsredovisning 2016 Nacka vatten och avfall AB 
Årsredovisning 2016 Nysätra Fastighets AB 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med controllerenhetens förslag. 
 
- - - - - 
  



10 (35) 
 

 7 mars 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 19 Dnr KFKS 2015/173 

Årsbokslut 2016 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen fastställer årsbokslut 2016 för kommunstyrelsen. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen har ansvar för samordning och uppsikt över kommunens samlade 
verksamhet. Kommunstyrelsen har som nämnd bland annat ansvar för arbetsgivarfrågor, 
näringslivspolitik, samhällsplanering, stadsutveckling, exploatering, fastighetsfrågor, god 
livsmiljö, långsiktig hållbar utveckling och frågor som rör trygghet och säkerhet.  
 
Det ekonomiska resultat som samlas under rubriken ”Kommunstyrelsen”, omfattar 
förutom kommunstyrelsen även kommunfullmäktige, stadsledningskontoret, stödenheter, 
myndighets- och huvudmannaenheter och den kommunala produktionen av 
välfärdstjänster. Totalt blev det ett positivt ekonomiskt resultat på knappt 6 miljoner 
kronor för 2016.  
 
Kommunstyrelsens måluppfyllelse är överlag god. Tjänster som finansieras av kommunen 
har överlag god kvalitet och medborgarna upplever en hög grad av valfrihet. 
Räddningstjänst och möjligheten för medborgarna att påverka är två områden där 
kommunen får lägst betyg av medborgarna. Nacka är en attraktiv arbetsgivare med 
kompetenta, stolta och motiverade medarbetare.  
 

Handlingar i ärendet 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 20 februari 2017 
Årsbokslut Välfärd skola 
Årsbokslut Välfärd samhällsservice 
Årsbokslut lokalenheten och enheten för fastighetsutveckling 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med controllerenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 20 Dnr KFKS 2016/300 

Årsredovisning för Nacka kommun 2016 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige godkänner Nacka kommuns årsredovisning för 2016. 
 

Ärende 
Nacka kommun redovisar för 2016 ett resultat på 175 miljoner kronor, vilket är 75 miljoner 
kronor bättre än vad kommunen hade budgeterat för. Förutom att flera nämnder och 
verksamheter har hållit sina budgetar har ökade skatteintäkter, reavinster från försäljning av 
fastigheter (till Hemsö Cullberg Holding AB med flera) och lägre räntekostnader än 
beräknat bidragit till det positiva resultatet. Låneskulden minskade med 400 miljoner 
kronor till historiskt låga 300 miljoner kronor. De fyra övergripande målen om bästa 
utveckling för alla, attraktiva livsmiljöer i hela Nacka, stark och balanserad tillväxt samt 
maximalt värde för skattepengarna bedöms vara uppfyllda. I samband med att målen är 
uppfyllda är den sammanfattande bedömningen att Nacka kommun har en god ekonomisk 
hushållning.  
 
En förändring i hur kommunen fullgör sitt uppdrag som kommun har skett under året. 
Ansvaret för den allmänna vatten- och avloppsanläggningen och för renhållning har förts 
över till ett nybildat bolag som kommunen äger, Nacka vatten och avfall AB. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 februari 2017 
Nacka kommuns årsredovisning 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
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”Det är förstås kul med ett positivt resultat i sig, men skälen till det positiva resultatet ger 
anledning till oro. 
 
En stor del av det positiva resultatet beror på att intäkter från försäljning av skolor och 
idrottsanläggningar till viss del har använts för att amortera 400 mnkr på lånen vilket ger 23 
mnkr lägre ränta för i år. 
 
Nackaborna riskerar en situation där hyrorna i attraktivt centrumnära läge höjs kraftigt efter 
avtalstiden. Nyligen fick exempelvis lägenhetsinnehavarna på Henriksdal erfara 400 % 
höjning av hyran för marken. Motsvarande kalldusch riskerar Nackas skattebetalare efter 
avtalstiden för skolor, äldreboende och idrottsanläggningar. Det kommer då innebära 
mindre välfärd per skattekrona, dyrare och sämre servicenivå för Nackaborna. Detta sker 
också i ett läge där vi kan låsa räntan till väldigt fördelaktig nivå och till och med utnyttja 
negativ ränta, dvs ta ut en avgift för att förvalta någon annans pengar genom vårt 
certifikatlånesystem. Moderatledda majoriteten rullar över finansiella riskerna på framtida 
generationer. 
 
Många av nämnderna visar överskott eftersom viktiga åtgärder för Nackaborna har 
uteblivit. Vi bor i en av kommunerna som har lägst antal tillgängliga idrottsytor per 
invånare och det finns väldigt lite att glädjas över att planerade nya idrottsanläggningar inte 
har realiserats som planerat, även om det innebär att det blir pengar över. 
Socialnämnden visar överskott till följd av hårdare regler för biståndsbedömningar, vilket 
försvårar för Nackabor att få stöd och dessutom mindre stöd. Neddragningen av 
ambitionerna inom familjeomsorgen innebär också att inte ens den redan anslagna pengen 
kommer Nackaborna till dels. 
 
Vidare värt att notera är att Nacka Energi gör en vinst som kommer att behövas när vi 
framöver ska investera i uppgraderat elnät, och att fullmäktige har fastslagit att 
aktieutdelningen ska vara 24 mnkr.” 
 
- - - - - 
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§ 21 Dnr KFKS 2015/173 

Fastställande av driftsbudget och ingående kapital 
”Överföringsärendet” 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen fastställer driftsbudget för 2017 i enlighet med tabell 1 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse.   
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2017 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd samhällsservice” till -7,9 miljoner kronor i enlighet med tabell 2 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2017 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd skola” till -18,9 miljoner kronor i enlighet med tabell 3 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 

Ärende 
Överföring av över- och underskott mellan åren är en central del av styrningen i Nacka. 
Verksamheter som har en negativ avvikelse mellan utfall och budget ska normalt sett 
återhämta underskottet under en tre-fem års period.  
 
Stadsledningskontorets förslag innebär att driftbudgeten för verksamhetens intäkter och 
kostnader (”verksamhetens nettokostnader”) är oförändrad jämfört med 
kommunfullmäktiges beslut i mål och budgetärendet den 14 november 2016, §287. 
Förslaget innebär också att det ingående kapitalet för år 2016 fastställs till -18,9 miljoner 
kronor för Välfärd skola och -7,9 miljoner kronor för Välfärd samhällsservice. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 20 februari 2017 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
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”Vänsterpartiet har länge varit emot modellen med att överföra överskott, och främst 
underskott till nämnderna och verksamheternas budgatar. I år, liksom de senaste åren, har 
inget underskott förts över till kommande år men vi motsätter oss ändå principen. En 
nämnd som går med underskott av den karaktären att det kan räknas av på innevarande års 
budget har troligen svåra problem med att få budget och verksamhet att gå ihop. Att då 
ytterligare försvåra detta genom att skära i budgeten är mycket problematiskt. Att hävda att 
det är viktigt att inpränta budgetansvaret låter rätt men konsekvenserna för personal, 
verksamhetens kvalitet och därmed brukarna är allvarliga. Det är helt enkelt inte 
acceptabelt att riskera det. 
Systemet med att föra över-/underskott i verksamheternas resultat till in/utgående kapital 
ger inte lika uppenbart dramatiska effekter men avsikten är ju att de på sikt ska nollställas. 
Det kommer naturligtvis att påverka kvalitet och omfattning av verksamheten och därför är 
vi i Vänsterpartiet mot modellen.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”I andra kommuner är det inte alls ovanligt att kommunens egna skolor och förskolor får 
full kostnadstäckning för sina hyreskostnader. Detta är ett accepterat undantag från det i 
övrigt gällande kravet på likabehandling av kommunala och friskolor. Kommunen har ett 
stort ansvar i att tillhandahålla ändamålsenliga lokaler för skolverksamhet och i detta 
uppdrag borde även ingå att se till så lokalkostnaden inte påverkar kvalitén på utbildningen 
negativt. 
Miljöpartiet anser att hyresersättningen inte ska ingå i skolpengen utan ska ersättas i ett 
system vid sidan om denna. Det är viktigt att alla skolor genom skolpengen får lika mycket 
pengar per elev till den pedagogiska verksamheten. Underskott uppkomna p.g.a. dagens 
bristfälliga ekonomistyrning är väldigt svåra att hantera på ett tillfredsställande sätt. 
När det gäller i Välfärd samhällsservice tillförde vi i Miljöpartiet tillräckligt med pengar i 
vårt budgetförslag för att täcka upp det ackumulerade underskottet och slippa börja på 
minus. Kommunens verksamheter har under de senaste åren inte fått ersättning för 
avtalsenliga löneökningar, istället har det krävts effektiviseringar och omprioriteringar. Man 
hänvisar ofta till besparingar genom digitalisering men det känns inte riktigt som att man 
har någon riktig koll på vilken effekt digitaliseringen ger. Självklart går det alltid att 
effektivisera mera men, förr eller senare riskerar alltför långt drivna besparingar leda till 
sämre kvalitet. 
När Nacka växer är det extra viktigt att både behålla och klarar av att attrahera ny personal. 
Därför hade vi föredragit att stanna upp, lyssna inåt den egna organisationen och analysera 
hur alla effektiviseringar har fungerat och gå vidare utifrån det. Istället för att sänka skatten 
valde vi i vårt budgetförslag bl.a. att ta bort generella besparingar inom välfärden och skjuta 
till pengar för kostnadsökningar inom förskolan och socialtjänsten.” 
 
- - - - - 
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§ 22 Dnr KFKS 2017/51 

Exemplifiering av firmatecknare 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen gör följande exemplifiering av vilka tjänstemän som enligt 10 § 
reglementet för den politiska organisationen har rätt att underteckna handlingar för 
kommunstyrelsen, i förening med kommunstyrelsens ordförande.  
 
För kommunstyrelsen kan kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau, eller vid förfall för 
denne, förste vice ordförande Gunilla Grudevall-Steen eller andre vice ordföranden 
Khashayar Farmanbar, underteckna i förening med endera tjänstemannen  
 

 Stadsdirektör Lena Dahlstedt 
 Administrativ direktör Mats Bohman 
 Arbetsmarknadsdirektör Malin Westerback 
 Bostads- och affärsutvecklingsdirektör Jenny Asmundsson 
 Ekonomidirektör Eva Olin 
 Näringslivsdirektör Anders Börjesson 
 Personaldirektör Elisabeth Carle 
 Produktionsdirektör Välfärd samhällsservice Anette Böe 
 Produktionsdirektör Välfärd skola Einar Fransson 
 Social- och äldredirektör Anne-Lie Söderlund 
 Stadsbyggnadsdirektör Gunilla Glantz 
 Stadsjurist Helena Meier 
 Strategi- och förnyelsedirektör Klara Palmberg Broryd 
 Trafik- och fastighetsdirektör Dag Björklund 
 Utbildningsdirektör Susanne Nord 

 

Ärende 
För att underlätta för externa kontakter att avgöra vilka som kan skriva på till exempel avtal 
som kommunen ingår, föreslår stadsledningskontoret att kommunstyrelsen exemplifierar 
vilka som kan vara firmatecknare för kommunstyrelsen. Förteckningen är endast en 
exemplifiering.  
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Handlingar i ärendet 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 20 januari 2016 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med controllerenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 23 Dnr KFKS 2017/175 

Uppföljning av Nacka kommuns miljöprogram 2016-
2030 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen och beslutar om att överlämna uppföljningen till 
samtliga nämnder som ett underlag för mål- och budgetarbetet.  

Ärende 
Nacka kommun antog 2016 ett miljöprogram med 35 indikatorer för att säkerställa att 
kommunens lokala miljömål uppnås. Denna tjänsteskrivelse följer upp de lokala 
miljömålens indikatorer och redovisar hur trenden ser ut i de fall där historiska data går att 
få fram, se bilaga 1. Miljömålskommittén har berett uppföljningen av miljöprogrammet vid 
sitt möte 20 februari 2016.  
 
Sammanfattningsvis så visar många av indikatorerna positiva trender; bl.a. minskar 
utsläppen av växthusgaser i takt för att nå målen i tid, likaså energianvändningen i 
kommunens byggnader, luften är ren vid förskolor och skolor och antalet enskilda avlopp 
minskar. De indikatorer som visar negativa trender är bl.a. mängden avfall från hushåll (per 
person), andelen ekologiska och miljömärkta inköp i kommunens verksamheter ökar inte i 
den takt som krävs för att nå målnivåerna satta av kommunfullmäktige samt att få 
detaljplaner som antogs 2016 utgick från Riktlinjer för hållbart byggande.  

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 februari 2017 
Uppföljning av miljöprogrammets indikatorer. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Maria Raner lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp.  
 
”Socialdemokraterna är positiva till att det arbetas fram ett miljöprogram i Nacka samtidigt 
som detta känns relativt tandlöst i sammanhanget. De flesta av måtten bygger på den 
nationella emissionsdatabasen där det är svårt att utläsa resultaten för Nackas del. Det 
skulle krävas en hel del analys för att kunna säkerställa kvaliteten och effekten av detta 
program.” 
- - - - - 
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§ 24 Dnr KFKS 2017/178  

Ansvarig utgivare för webbsändningar av kommun-
fullmäktiges sammanträden 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 

1. Kommunfullmäktige utser ordförande Lars Stenholm till ansvarig utgivare för 
sändningar av kommunfullmäktiges sammanträden på www.nacka.se. 

2. Kommunfullmäktige utser vice ordförande Stefan Saläng till ersättare till ansvarig 
utgivare efter Lars Stenholm. 

3. Kommunfullmäktige utser andra vice ordförande Anita Johansson till ersättare till 
ansvarig utgivare efter Lars Stenholm. 

 

Ärende 
Kommunfullmäktiges sammanträden sänds via Internet. För närvarande läggs 
sammanträdet ut som en webbsändning på kommunens hemsida något dygn efter det att 
sammanträdet har ägt rum. Kommunen har nu upphandlat ett nytt system för filmning i 
Nackasalen, vars tekniska lösning bättre möjliggör direktsändning av sammanträdena. 
Eftersom direktsändningar via Internet bedöms som radioprogram enligt 
yttrandefrihetsgrundlagen behöver kommunen anmäla sin sändningsverksamhet och en 
ansvarig utgivare till Myndigheten för press, radio och tv. Webbsändningarna kommer vara 
möjliga att ses i efterhand på kommunens hemsida och därför behöver reglerna i 
personuppgiftslagen även fortsättningsvis iakttas när det gäller medgivanden och 
personuppgiftsansvar.  
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 21 februari 2017 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens 
förslag. 
 
- - - - - 
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§ 25 Dnr KFKS 2017/104  

Förfrågan om att föreslås som vigselförrättare 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår länsstyrelsen att förordna Emma Henriksson 
som vigselförrättare med hänvisning till att hon är riksdagsledamot, förtroendevald 
politiker i Nacka kommun samt boende i Nacka kommun. Sammantaget medför det att 
hon är lämpad för uppdraget.   
 
Beslutet fattas med stöd av § 2 i kommunstyrelsens delegationsordning.  
 

Ärende 
Nacka kommun erbjuder Nackaborna möjligheten att vigas borgligt. De som är förordnade 
som vigselförrättare ingår i Nacka kommuns organisation som ledande förtroendevalda 
eller högre tjänstemän. Det är länsstyrelsen som förordnar vigselförrättarna och den 
bedömer självständigt vilket behov kommunen har av fler vigselförrättare. Det innebär att 
utgångspunkten är om kommunens behov, inte den enskilda personens önskemål och att 
det måste finnas urvalskriterier när fler vill än det finns behov. Emma Henriksson har 
anmält att hon vill bli vigselförrättare. Då hon inte uppfyller kommunens kriterier för 
vigselförrättare, föreslår stadsledningskontoret att kommunen inte föreslår att hon ska 
förordnas som sådan. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 februari 2017 
Ansökan om att förordnas som vigselförrättare 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), att 
arbetsutskottet föreslår länsstyrelsen att förordna Emma Henriksson som vigselförrättare 
med hänvisning till att hon är riksdagsledamot, förtroendevald politiker i Nacka kommun 
samt boende i Nacka kommun. Sammantaget medför det att hon är lämpad för uppdraget. 
Beslutet fattas med stöd av § 2 i kommunstyrelsens delegationsordning.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 26 Dnr KFKS 2017/92 

Information reservatsprocessen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Natur- och kulturreservat är två typer av områdesskydd enligt 7 kap. miljöbalken. 
Naturreservat bildas enligt 4-6 §§ medan kulturreservat bildas enligt 9 §.  
 
I ärendet ges information om reservatsprocessen med anledning av att det varit otydligt hur 
reservatprocessen går till och hur gällande beslut ska hanteras.  
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för planering och tillstånd, den 2 februari 2017 
Information om reservatsprocessen 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
- - - - - 
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§ 27 Dnr KFKS 2017/146 

Ramar och förutsättningar för upphandling av 
ärendehanteringssystem för miljö- och livsmedels-
tillsynen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att Nacka kommun ska upphandla ett 
ärendehanteringssystem för miljö- och livsmedelstillsynen i enlighet med miljöenhetens 
tjänsteskrivelse. 
 
Detta beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 28 i 
kommunstyrelsens delegationsordning. 
 

Ärende 
Miljöenheten önskar upphandla ett ärendehanteringssystem för miljö- och 
livsmedelstillsynen. Det befintliga system enheten använder idag har funnits sedan slutet av 
1990-talet och behöver uppgraderas eller ersättas. 
 
Systemet ska stödja enhetens arbete med att förbättra och förenkla för kunden. Det ska 
enkelt gå att koppla e-tjänster till systemet som effektiviserar handläggningen av ärenden.  
Användargränssnittet ska vara effektivt och det ska vara lätt att ta ut rapporter ur systemet. 
 

Handlingar i ärendet 
Miljöenhetens och inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 13 februari 2017 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med miljöenhetens och 
inköpsenhetens förslag 
 
- - - - - 
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§ 28 Dnr KFKS 2016/1116 

Ramar och förutsättningar för upphandling av 
kommunikationskonsulter 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att Nacka kommun ska upphandla 
kommunikations- eller reklambyrå i enlighet med kommunikationsenhetens 
tjänsteskrivelse.  
 
Detta beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 28 i 
kommunstyrelsens delegationsordning. 

Ärende 
Det föreslås att Nacka kommun ska göra en upphandling av kommunikationskonsulter. I 
de kommunikativa tjänsterna ingår att stödja kommunen i olika kommunikativa uppdrag – 
stora som små. Det kan vara stödja i ett större uppdrag från ax till limpa eller ge stöd i en 
specifik del. Formgivning, text och originalarbete av valda kommunikationsaktiviteter ingår. 
Utvärdering kommer att göras på arbetsprov, referenser och anbudspresentation. 
 
Upphandlingen föreslås göras med ett öppet förfarande med avsikt att teckna avtal med 3 
stycken leverantörer. Avrop kommer att ske enligt rangordning.  

Handlingar i ärendet 
Kommunikationsenhetens och inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 14 februari 2017 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med kommunikationsenhetens och 
inköpsenhetens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
 
”I grunden är vi socialdemokrater tveksamma till denna typ av upphandling. Mycket av de 
arbeten som beskrivs ska rimligen hanteras av vår egen personal som består av 
informatörer, kommunikatörer och pressansvariga. Efter en diskussion om att denna 
upphandling ska kunna sätta den bortre ramen för att hyra in konsulter till särskilda insatser 
valde vi att inte motsätta oss denna upphandling, men kommer att bevaka så att detta inte 
blir ett sätt att öka kommunens konsultberoende för ärenden som rimligen borde hanteras 
internet och dagligen inom kommunen.” 
- - - - - 
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§ 29 Dnr KFKS 2017/148 

Ramar och förutsättningar för upphandling av monter 
och eventtjänster 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att Nacka kommun ska upphandla eventtjänster i 
enlighet med enheten för strategisk stadsutvecklings tjänsteskrivelse.  
 
Detta beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 28 i 
kommunstyrelsens delegationsordning. 
 

Ärende 
Det föreslås att Nacka kommun ska göra en upphandling av monter- och eventtjänster.  
Nacka kommun deltar årligen i flertalet event och mässor där det finns behov av att ha en 
egen monter. Därför har kommunen behov av att upphandla en leverantör som både kan 
producera och leverera en monter med innehåll, men också kan ge idéer och kreativa 
lösningar utifrån kommunens uppdragsbeskrivning för det specifika eventet.  
 
Kontraktet tilldelas enligt bästa förhållandet mellan pris och kvalitet och kommer att 
utvärderas efter flera kvalitetskriterier.  
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling och inköpsenheten den 14 
februari 2017 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med enheternas förslag. 
 
- - - - - 
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§ 30 KFKS 2017/23 

Ramar och förutsättningar för upphandling av frukt och 
grönsaker 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ska upphandla varorna frukt och grönsaker 
i enlighet med inköpsenhetens tjänsteskrivelse.  
 

Ärende 
Det föreslås att Nacka kommun genomför en upphandling av frukt och grönsaker. 
Upphandlingen annonserades 2016 men ska göras om efter en överprövning.  
Syftet med upphandlingen är att säkerställa kommunens behov av färsk frukt och 
grönsaker. Upphandlingen kan bidra till att uppnå kommunens mål om giftfri miljö där 
målnivån är att öka andelen ekologiska livsmedel till 50% år 2020. 
 
Upphandlingen kommer att genomföras med öppet förfarande. Utvärderingen sker utifrån 
bästa förhållandet mellan pris och kvalitet. 
 

Handlingar i ärendet 
Välfärd samhällsservice, Välfärd skola och inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 15 februari 
2017. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att ärendet kompletteras så att kvalitet-, miljö- och social 
hållbarhetskrav ställs genom att utvalda varor, frukter och grönsaker ska kravställas med 
rättvisemärkning, till exempel bananer. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till Välfärd samhällsservice, Välfärd skolas och 
inköpsenhetens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande biföll arbetsutskottet Mats Gerdaus 
yrkande. 
 
Votering begärdes och verkställdes.  
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För Mats Gerdaus yrkande röstade Mats Gerdau (M), Gunilla Grudevall Sten (L), Tobias 
Nässén (M), Hans Peters (C) och Jan-Eric Jansson (KD) 
 
För Khashayar Farmanbars yrkande röstade Khashayar Farmanbar (S), Maria Raner (S) och 
Sidney Holm (MP) 
 
Med 5 röster mot 3 beslutade således arbetsutskottet i enlighet med Välfärd 
samhällsservice, Välfärd skolas och inköpsenhetens förslag. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp och ingav följande. 
 
”Lika viktigt som miljövänliga och klimathållbara alternativ är, tycker vi att det är viktigt att 
jobba med social hållbarhet. Det ger odlare av frukt och grönt och leverantörer längs 
kedjan möjlighet att få drägliga livsmiljöer. Detta kan leda till minskad fattigdom världen 
över vilket ökar livskvaliteten, människors frihet och den globala köpkraften ökar. Det 
skapar en situation med mindre tragiska livsöden, flyktingkriser, ger större handelsutbyte 
och bättre liv i världen och även för oss. Därför är vi måna om att ställa krav på olika 
rättvisemärkningar, exempelvis Fair Trade eller liknande i våra upphandlingar, och 
konstaterar att alliansen inte delar vår bild och drivkraft att skapa en bättre Nacka, Sverige 
och värld.” 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Omsorgen om anställdas rättigheter och arbetsvillkor är viktiga oavsett om det är i Sverige 
eller i andra länder. Det är därför som vi i Vänsterpartiet föreslår att kommunen ställer krav 
på kollektivavtal vid upphandlingar av tjänster. När det gäller produktion av varor som vi i 
Sverige importerar så är det särskilt inom vissa sektorer som anställda utsätts för orimliga 
arbetsvillkor. Det kan vara gruvor men också textiler och frukt/grönsaker. För frukt och 
grönsaker så handlar det dels om lön och anställningsvillkor men också arbetsmiljön då 
man ofta utsätts för stora mängder gifter i sitt arbete. Mot den bakgrunden så är det extra 
viktigt att just när det gäller upphandling av frukt och grönsaker ställa krav på 
rättvisemärkta varor. Ett sådant villkor bör således finnas med i upphandlingen.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp. 
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”Syftet med upphandlingen är först och främst att säkerställa kommunens behov av färsk 
frukt och grönsaker. Upphandlingen ska också bidra till att kommunens mål om 50 % 
andel ekologiska livsmedel till år 2020 är möjligt att uppnå. 
Jag tycker det är bra att det nu blir möjligt uppnå det uppställda målet men tycker det är fel 
att det i praktiken ska vara valfritt om man vill uppnå målet eller inte. Miljöpartiet tycker 
miljöarbetet är så pass viktigt att vi måste styra politiskt så de lokalt antagna miljömålen 
verkligen nås. Valfrihet för enskilda enhetschefer borde vara hur de väljer att arbeta för att 
uppnå kommunens mål, inte om. Miljöpartiet anser inte att miljöfrågan ska kunna 
bortprioriteras och vill därför se skarpa kravställningar som gör att hela organisationen 
måste jobba mot samma mål.” 
 
- - - - - 
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§ 31 Dnr KFKS 2016/892 

Gemensam kultur- och fritidsnämnd 
Motion den 14 oktober 2016 av Bosse Ståldal och Mikael Carlsson (NL) med flera 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att utreda konsekvenserna av en 
hopslagning av kultur- och fritidsnämnden samt att genomföra en hopslagning av kultur- 
och fritidsnämnden, med noteringen om att fullmäktige beslutade om en ny 
nämndorganisation i samband med ny mandatperiod.  
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen ska utreda konsekvenserna av en hopslagning av 
kultur- och fritidsnämnden samt att kommunen snarast ska genomföra en hopslagning av 
kultur- och fritidsnämnden om inga stora negativa konsekvenser föreligger. Av motionen 
framgår att många kommuner har en gemensam nämnd för fritids- och kulturnämndernas 
verksamsamhetsområden.  
 
 I samband med valet 2014 beslutade kommunfullmäktige om en ny nämndorganisation. 
Mot den bakgrunden bedöms det inte finnas skäl till att utreda konsekvenserna samt lägga 
fram förslag om att ändra nämndorganisation under mandatperioden på så sätt att kultur- 
och fritidsnämnden slås samman till en gemensam nämnd.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 februari 2017 
Motionen ”Gemensam kultur- och fritidsnämnd” 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 32 Dnr KFKS 2016/1134 

Tjänstemannabudget där samtliga partier får samma 
förutsättningar 
Motion den 12 december 2016 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom en stor del av det som föreslås 
redan genomförs idag samt att tidplanen är satt utifrån externa leveranser av prognoser 
som har stor betydelse för beräkning av totalt utrymme. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att en tjänstemannabudget tas fram och presenteras i Nacka så att 
samtliga politiska partier får samma förutsättningar i budgetarbetet. Controllerenhetens 
utredning visar på att den stora delen i budgetarbetet redan idag tas fram i form av en 
tjänstemannabudget i samband med ramärendet som kommunstyrelsen beslutar om i juni. 
Den andra delen av mål och budget är beroende av flera yttre starkt påverkande faktorer 
som gör att den tidplan som finns i dag inte kan tidigareläggas för att färdigställa en 
tjänstemannabudget. 
 
Förslaget om att en budget ska presenteras samtidigt som tertialbokslutet är så som sker 
redan idag och har så varit under flera år. 
 
Controllerenhetens bedömning är att förslagen i motionen bör avslås eftersom en stor del 
redan genomförs idag samt att tidplanen är satt utifrån externa leveranser av prognoser 
som har stor betydelse för beräkning av totalt utrymme. 
 

Handlingar i ärendet 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 10 januari 2017 
Plan arbetet mål och budgetramar 2018-2020 tjskr 
Motion, tjänstemannabudget 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S) bifall till 
förslagen i motionen.  
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Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i 
enlighet med controllerenhetens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
 
”Vi har ständigt jobbat för att alla partier i Nacka ska ges möjlighet att göra sitt bästa för 
Nackaborna. En majoritet måste rimligen vara stark nog och ha ryggrad att stå för sin 
politik istället för att försöka jobba med att minimera oppositionens tillgång till 
information. Tyvärr är det så läget är i Nacka. Denna motion hade kunnat bidra till något 
förbättrat läge, men från alliansens sida möttes den med njet.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Förutsättningarna för oppositionen att ta fram sina budgetalternativ är svåra. 
Svårigheterna har vi i oppositionen framfört många gånger och därför begärt gemensamma 
budgetberedningar, stöd från tjänstemännen mm. Att ha en tjänstemannabudget att utgå 
från skulle helt klart underlätta oppositionens arbete med att ta fram budgetar. Samtidigt 
skulle det visa tydligare vilka förändringar, satsningar och indragningar, som majoriteten vill 
göra. Att det är möjligt att ta fram tjänstemannabudgetar är helt klart, så var det i Nacka för 
inte allt för många år sedan, det går att återinföra.” 
 
- - - - - 
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§ 33 Dnr KFKS 2016/759 

Förbättrad rening av Ältasjön 
Motion den 12 september 2016 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Efson Goitom och 
Bosse Ståldal (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Efson Goitom och Bosse Ståldal (NL) har inkommit 
med en motion där förslaget är att förbättra reningen av Ältasjön genom åtgärder i Älta 
våtmark samt byggande av dagvattendamm.  
Vattnet i Ältasjön har måttlig vattenstatus. Ältasjön kommer att bli vattenförekomst enligt 
EU:s ramdirektiv för vatten. Då måste statusen för kvalitetsmålen uppnås och vatten som 
inte har godtagbar status ska åtgärdas. Som ett led i detta pågår redan i dag en utredning 
rörande Älta våtmarks potential gällande dagvattenrening.  
 
Parallellt pågår detaljplanearbetet gällande Älta Centrum. I samband med denna process 
utreds flera olika möjligheter att rena dagvattnet som förtätningen kommer att innebära, 
bland annat en damm.  

Handlingar i ärendet 
Natur- och trafiknämnden den 13 december 2016 § 244, NTN 2016/847 
Park- och naturenhetens tjänsteskrivelse den 9 oktober 2016 
Motion Förbättra rening av Ältasjön  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 13 december 2016 § 244 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med natur- och trafiknämndens 
förslag. 
- - - - - 
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§ 34 KFKS 2016/891 

Motion om kommunal polis 
Motion den 16 oktober 2016 av Christina Ståldal och Bosse Ståldal (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. Kommunfullmäktige noterar samtidigt att 
kommunen som medborgarnas företrädare ska ställa krav på att polisen säkerställer att det 
finns tillräckligt med poliser lokalt, regionalt och nationellt, samt att samverka med polisen i 
det brottsförebyggande arbetet. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
I motionen föreslås att det ska göras en utredning av möjligheterna att inrätta kommunala 
poliser som ska arbeta med brottsförebyggande arbete. Vidare föreslås att kommunen ska 
starta ett pilotprojekt med kommunala poliser. Utgångspunkten för den kommunala 
polisen ska vara ett långsiktigt hållbart brottsförebyggande arbete med utbildning kopplad 
till detta.  
 
Förslagen i motionen har beretts av stadsledningskontoret och kommunstyrelsens 
brottsförebyggande råd. Stadsledningskontoret och rådet menar att kommunen redan har 
ett långsiktigt brottsförebyggande arbete. Det har förankring i allt från fokusområden som 
brottsförebyggande rådet antagit, polisens medborgarlöften till arbetsgrupper som arbetar 
konkret med brottsförebyggande arbete. Arbetet är kunskapsbaserat och utbildningar 
genomförs. Att nu genomföra en organisatorisk förändring av ansvaret för det 
brottsförebyggande arbetet skulle leda till att kraften i det arbetet skulle minska. Det är 
viktigt att hålla i den ansvarsfördelning som finns mellan stat och kommun vad gäller 
brottsbekämpning och brottsförebyggande. Såväl det brottsförebyggande rådet som 
stadsledningskontoret menar att den föreslagna utredningen och pilotprojektet inte bör 
genomföras.  

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 februari 2017 
Brottsförebyggande rådet den 21 februari 2017, § 6 
Motion om kommunal polis 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
- - - - - 
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§ 35 Dnr KFKS 2016/985 

Kommunens arbete med HBTQ-frågor 
Motion den 14 november 2016 av Rolf Wasteson m fl (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att förslagen i motionen till stor del uppfylls genom att 
verksamheten ska följa gällande lag. Kommunens aktiva arbete med vision och värdering 
utgör ytterligare en viktig faktor för att motverka och förebygga diskriminering. Motionen 
anses med det vara färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår i motion att, som ett steg i att införa HBTQ-certifiering av alla 
Nackas verksamheter, det görs en kartläggning av samtliga kommunens utförares arbete 
med HBTQ-certifiering, att det vid nya upphandlingar och auktorisationer ställs krav på att 
utförarna bedriver ett aktivt och systematiskt arbete med HBTQ-frågor samt att ett 
systematiskt arbete med avseende på samtliga diskrimineringsgrunder drivs. Utredningen 
visar att förslagen i motionen till stor del uppfylls genom att all verksamhet ska följa 
gällande lag och där diskrimineringslagen är tvingande och ställer krav på ett aktivt arbete 
för att förebygga diskriminering. Nackas vision öppenhet och mångfald ska genomsyra all 
verksamhet i kommunen och inom kommunalt finansierad verksamhet. Nackas värdering, i 
korthet att vi tror på människors vilja och förmåga att ta ansvar, utgår från individens 
förmåga och innebär vars och ens rätt att behandlas utifrån egna förutsättningar och 
bemötas med respekt. Att i auktorisationskrav eller upphandling särskilja någon eller några 
av diskrimineringsgrunderna är tveksamt eftersom alla grunderna ska hanteras och 
förebyggas med samma intensitet. 

Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 24 februari 2017 
Motion - Kommunens arbete med HBTQ-frågor  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förnyelseenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 36 - 41 Dnr KFKS enligt tabell 

Remiss av motioner från kommunfullmäktige den 6 
februari 2017 och den 6 mars 2017 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 6 
februari 2017 och den 6 mars 2017 enligt tabell. 
 
§ nr Motion D-nr Remitteras till Remisstid Inlämnas 

senast 
36 Motion – Kommunalt 

trygghetsboende 
Motion den 6 februari 2017 
av Gunnel Nyman Gräff 
m fl (S) 

KFKS 
2017/108 

Äldrenämnden KSAU den 
7 juni 2017 

Den 23 
maj 2017 

37 Motion – Trådlöst nätverk 
på offentliga platser i 
Nacka 
Motion den 6 februari 2017 
av Louise Ollivier  
m fl (MP) 

KFKS 
2017/112 

Stadslednings-
kontoret 

KSAU den 
30 maj 2017 

Den 17 
maj 2017 

38 Motion – Strandpromenad 
mellan Hästhagen och 
Nackanäs 
Motion den 6 februari 2017 
av Sidney Holm (MP) 

KFKS 
2017/113 

Natur- och 
trafiknämnden 
 

KSSU den 
13 juni 
2017 

Den 31 
maj 2017 

39 Motion – trähusstrategi 
för Nacka stad 
Motion den 6 mars 2017 av 
Christina Ståldal m fl (NL) 

KFKS 
2017/229 

Exploaterings-
enheten 

KSSU den 
11 april 
2017 

Den 29 
mars 2017 

40 Motion – kollektiv-boende 
i Nacka 
Motion den 6 mars 2017 av 
Christina Ståldal m fl (NL) 

KFKS 
2017/228 

Stadsledning-
skontoret 

KSSU den 
2 maj 2017 

Den 19 
april 2017 

41 Motion – Studieplan för 
kulturskolan 
Motion den 6 mars 2017 av 
Mattias Qvarsell m fl (S) 

KFKS 
2017/227 

Kulturnämnden 
 

KSAU den 
15 augusti 
2017 

Den 2 
augusti 
2017 
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Handlingar i ärendet 
PM förslag remiss motioner från kommunfullmäktige den 6 februari 2017 och 6 mars 2017 
Motioner enligt tabell §§ 36-41 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade remittera motioner enligt PM av 2017-03-07. 
 
- - - - - 
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§ 42 

Övriga frågor 

Beslut 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 


